
ش��هر م��ادوان بویراحمد در حال��ی همچنان با 
بحران کمبود مدرس��ه دس��ت به گریبان است که 
آموزش وپ��رورش و نوس��ازی م��دارس کهگیلویه و 
بویراحمد هفته گذش��ته در اقدامی عجیب، پیگیر 
تغیی��ر کاربری زمینی در این ش��هر ش��د که برای 
ساخت فضای آموزش��ی در نظر گرفته شده بود. به 
گزارش تسنیم از یاسوج، شهر مادوان در 5 کیلومتری 
یاسوج، مرکز استان کهگیلویه و بویراحمد با بحران 
فضای آموزشی مناس��ب روبه رو است به طوری که 
در برخی مناطق این شهر دانش آموزان در فضاهای 
نامطلوب اجاره ای تحصیل می کنند. چند سالی است 
در یاس��وج و روس��تاهای اطراف آن از جمله بلهزار، 
مادوان، س��رآبتاوه و... دانش آموزان از کمبود فضای 
آموزشی مناسب گلایه می کنند اما تاکنون ناله های 
آنان شنیده نش��ده اس��ت. دانش آموزانی که بعد از 
خدا چش��م امیدش��ان به خیرین مدرسه ساز است 
این روز ها با گذش��ت 3 ماه از سال تحصیلی حال و 
روز خوش��ی ندارند و در محیطی نامناسب تحصیل 
می کنند و برخی ها نیز عطای فراگیری علم و دانش 
را ب��ه لقایش بخش��یده اند اما جالب اینجاس��ت که 
مدیر معماری و شهرسازی اداره کل راه وشهرسازی 
کهگیلویه و بویراحمد می گوید: مسؤولان از کمبود 
فضاهای آموزش��ی در ش��هر مادوان گلایه می کنند 
درحالی که هفته گذش��ته آموزش وپرورش با ارسال 
نامه ای خواستار تغییر کاربری زمینی شده است که 
برای س��اخت فضای آموزش��ی در نظر گرفته شده 
اس��ت.  محمدمهدی س��هیلی افزود: ب��ه دلیل نوپا 
بودن، س��اخت و س��ازهای غیرمج��از و مهاجرپذیر 

بودن، ش��هر مادوان ب��ه مرکز ثقل جمعیتی تبدیل 
شده و مسؤولان آموزش وپرورش از کمبود فضاهای 
آموزش��ی در این ش��هر می نالند. وی ادامه داد: بار ها 
در رسانه های مختلف و جلسات درباره کمبود فضای 
آموزش��ی در مادوان بحث شده در حالی که همین 
هفته گذش��ته آموزش وپ��رورش با ارس��ال نامه ای 
عدم نیاز خود را نس��بت به یک قواره زمین مختص 
س��اخت فضای آموزش��ی اعلام کرده است. سهیلی 
اب��راز کرد: اگر در مادوان کمبود زمین هس��ت پس 
چرا اع��لام می کنند به زمین نی��از نداریم، چنانچه 
مکان آن مناسب نیس��ت راه وشهرسازی می تواند با 
رایزنی آن را با زمین دیگری معاوضه کند. وی تاکید 
کرد: اداره کل راه وشهرس��ازی آمادگی فراهم کردن 
زمین برای س��اخت مدرسه و فضای آموزشی در هر 

مکان پیش��نهادی آموزش وپرورش را دارد. مدیرکل 
نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس نسبت به سخنان 
محمدمهدی س��هیلی، مدیر معماری و شهرسازی 
اداره کل راه وشهرس��ازی استان واکنش نشان داد و 
گفت: نباید روی هوا حرف زد بلکه هر س��خن باید 
کار شناسی شده باشد.  جهان محرابی می گوید: شاید 
روزی 10 قواره زمی��ن را به دلیل ابعاد کم که برای 
احداث فضای آموزشی مناسب نیست رد کنیم ولی 
این نش��ان دهنده این نیست که به فکر رفع مشکل 
مدارس م��ورد نیاز در مادوان نیس��تیم. وی با بیان 
اینکه در تمام نقاط مادوان با مشکل فضای آموزشی 
مواجه نیس��تیم، عنوان کرد: در مناطقی که مشکل 
داریم پیگیر خرید زمین هستیم ولی پول لازم برای 
خری��د وجود ندارد. امیدواریم مس��ؤولان و متولیان 

امر برای رفع مشکل کمبود مدرسه در شهر مادوان 
بویراحمد در کمترین زمان ممکن چاره اندیشی کنند 
یا خیرین مدرسه ساز به انتظار و آرزوی چندین ساله 
دانش آم��وزان ای��ن ش��هر برای داش��تن مدرس��ه 
مناس��ب پایان دهند. بنا به این گ��زارش، مدیرکل 
آموزش وپرورش کهگیلوی��ه و بویراحمد نیز چندی 
پیش گفت: اکنون برخی مناط��ق از جمله مادوان، 
بلهزار و مهریان شهرستان بویراحمد در زمینه فضای 
فیزیکی آموزش��ی با مشکل مواجه هستند که باید 
در این زمینه چاره اندیش��ی ش��ود. هادی زارع پور با 
تأکید بر اینکه برطرف ش��دن مشکل کمبود فضای 
آموزش��ی در کهگیلویه و بویراحمد نیازمند همت و 
تلاش دستگاه های اجرایی اس��ت، گفت: مسؤولان 
برای برطرف شدن این مشکل باید آموزش وپرورش 
را یاری کنند. مدیرکل آموزش وپرورش کهگیلویه و 
بویراحم��د با تاکید بر اینکه منطقه مادوان با بحران 
فضاهای آموزشی مواجه است، عنوان کرد: در صورت 
تأمین زمین اعتبارات مورد نیاز برای ساخت فضاهای 
آموزشی در منطقه مادوان از سوی سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی استان تأمین می شود. زارع پور افزود: در 
آموزش وپرورش و نوسازی مدارس هم تصمیم جدی 
برای ساخت این فضاهای آموزشی در منطقه مادوان 
وجود دارد و ضروری اس��ت زمین آن توسط شورای 
اس��لامی و ش��هرداری مادوان تأمین شود. مدیرکل 
آموزش وپرورش کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: این 
منطقه با بحران فضاهای آموزش��ی روبه رو است که 
ضرورت دارد مردم، خیرین، شهرداری و شورای شهر 

برای تأمین زمین مورد نیاز همت کنند. 

گره کوری که بنای باز شدن ندارد

بحران کمبود مدرسه در مادوان بویراحمد 
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مدیرعامل جدید متروی تبریز 
معرفی شد

مراس��م معارف��ه مدیرعامل جدید ش��رکت 
بهره برداری قطار شهری تبریز برگزار شد. شهردار 
تبریز در این مراسم با اشاره به اینکه متروی تبریز 
بزودی در محدوده مرکزی ش��هر مس��افرگیری 
می کند، گفت: این موضوع ایجاب می کند حوزه 
بهره برداری مترو با دقت و حساسیت بیشتری توان 
تخصصی خود را صرف خدمت به شهروندان کند. 
وی مدیریت منسجم و یکپارچه را لازمه این هدف 
خواند و افزود: به همین دلیل و با توجه به تجربه 
بالای همکار گرامی مان جن��اب آقای وحیدکیا، 
اختی��ارات ش��هردار تبریز در ح��وزه حمل و نقل 
ریلی به ایش��ان واگذار شده است. شهردار تبریز 
در ای��ن مراس��م که با حضور جمع��ی از مدیران 
حوزه حمل و نقل همراه بود، یعقوب وحیدکیا را به 
عنوان مدیرعامل شرکت بهره برداری قطار شهری 
تبریز معرفی کرده و از خدمات بشیریان در مدت 

مسؤولیت قدردانی کرد. 

احداث کارخانه زباله سوز در تبریز 
ضروری است

رئیس کمیس��یون خدمات ش��هری شورای 
اسلامی ش��هر تبریز احداث کارخانه زباله سوز در 
تبری��ز را ضروری و اجتناب ناپذیر دانس��ت. علی 
فخرآذر با اشاره به انجام مقدمات احداث کارخانه 
تولید انرژی از زباله در تبریز اظهار داشت: به لحاظ 
اینکه برای س��اماندهی زبال��ه و پرهیز از تحمیل 
هزینه ه��ای بالایی ک��ه الان در بحث جمع آوری 
و دف��ن زباله داریم از یک س��و و همچنین برای 
جلوگیری از آثار مخرب زیست محیطی ناشی از 
دفع نامناسب زباله در آینده، احداث این کارخانه 
ضروری اس��ت. وی در ادامه با اش��اره به اینکه در 
دنیا 2 روش عمده برای بازیافت زباله وجود دارد، 
عنوان کرد: یکی از روش ها حرارتی و دیگری روش 
غیرحرارتی است.  با توجه به نوع زباله های شهری 
تبری��ز و ارزش بالای حرارتی ای��ن زباله ها روش 
حرارتی که در آن انرژی حاصل از سوخت و ساز به 
برق تبدیل می شود، در تبریز ارجحیت فنی دارد. 
فخرآذر با تاکید بر حساسیت کمیسیون خدمات 
شهری به مباحث زیس��ت محیطی این کارخانه 
گفت: در احداث این کارخانه بحث زیست محیطی 
ناش��ی از خروج گازها وجود دارد که متخصصان 
بر استفاده از بهترین تکنولوژی روز دنیا و رعایت 

استاندارد های محیط زیستی تاکید کرده اند. 

هرمزگانآذربایجان شرقی
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رشد عملیات تخلیه و بارگیری 
در اداره بنادر و دریانوردی بندرلنگه

مدیر بن��ادر و دریان��وردی بندرلنگه از رونق 
۴درص��دی عملیات تخلیه و بارگی��ری کالا در 
اداره بنادر و دریانوردی بندرلنگه طی 8 ماه سال 
جاری خبر داد.  محمود صابری با ارائه گزارش��ی 
از عملکرد 8 ماه نخست سال ۹5 در بندر تجاری 
لنگه گفت: طی مدت یادشده، 5۶2 هزار و 205 
ت��ن انواع کالای غیرنفت��ی در این بندر تخلیه و 
بارگیری شد. صابری از افزایش صادرات کالاهای 
غیرنفتی در بندر لنگه خبر داد و افزود: طی مدت 
یادش��ده، 35۹هزار و 13۶ تن کالا از طریق این 
بندر به خارج کشور که بیشتر شامل کشورهای 
حوزه خلیج فارس اس��ت، صادر شد که نسبت به 
مدت مش��ابه سال گذش��ته، 13 درصد افزایش 
داشته اس��ت. مدیر اداره بنادر و دریانوردی بندر 
لنگه خاطرنش��ان کرد: طی این مدت 12۶ هزار 
و 5۹۹ تن کالای غیرنفتی به بندر تجاری لنگه 
وارد شده که نسبت به سال گذشته 3 درصد رشد 
داشته است. به گفته این مقام مسؤول طی سال 
جاری۴۹ هزار و 1۶5 تن انواع کالا بویژه خودروی 

سواری از این بندر ترانزیت شد.  

ضرورت برخورداری از علم لجستیک 
درشرکت های حمل ونقل 

مدیرعام��ل ش��رکت پالای��ش گاز ش��هید 
هاش��می نژاد گفت: باید با اس��تفاده از بسترهای 
موج��ود در صنعت نفت و گاز، نس��بت به تحقق 
منوی��ات رهب��ری در ح��وزه اقتص��اد مقاومتی، 
اش��تغالزایی و کارآفرینی در شهرستان سرخس 
گام برداریم. سیدمجید منبتی در مراسم تجلیل 
از کارکنان حوزه حمل ونقل پالایشگاه خانگیران 
افزود: 2۶ آذرماه هر س��ال ی��ادآور صدور فرمان 
بنیانگذار جمهوری اس��لامی ایران، حضرت امام 
خمین��ی)ره( در زمینه اع��زام کامیون ها به بنادر 
جنوبی برای تخلی��ه کالاهای وارداتی و مایحتاج 
مردم است که به عنوان روز حمل ونقل نامگذاری 
شده و فرصت مغتنمی برای ارج نهادن به خدمات 
برجسته و تلاش ش��بانه روزی خدمتگزاران این 
عرصه است. وی گفت: متاسفانه راهبری شرکت ها 
مناسب با علم روز نیست و یکی از استراتژی های 
پالایش��گاه خانگیران برای حضور پیمانکاران در 
حمل گوگرد برخورداری شرکت های حمل ونقل 

از علم لجستیک است. 

خراسان رضوی

ادامه از صفحه اول
این روزها شاید بیشتر از 
همه این »تقوای تغییر« است که لازمه رفتارهای 
سیاسی گروه ها و جریان های مختلف است و باید 
به آن بازگش��ت. این تقوا در رفتارهای جمعی تازه 
معنا می یابد، چرا که وقتی قرار اس��ت به تنهایی و 
شخصی در سیاست و مبتنی بر آرزوها و نه تفکرات 
عمل کنیم، اساسا نباید انتظار تغییری داشته باشیم 
اما وقتی قرار اس��ت یک جبهه فراگیر برای تغییر 
ایجاد ش��ود و یک فرآیند برای حضور دوباره مردم 
در عرصه تصمیم گیری شکل بگیرد، باید همچون 
بهش��تی و برای به فعلیت رس��اندن تصمیم های 
بزرگ با واقع بینی، »تغیی��ر« را معنا کنیم. بدون 
حرف های پراکنده، بدون نیش و کنایه های گزنده، 

بدون انتقادهایی که به همه س��و نشانه می رود و 
هیچ راهکاری ارائ��ه نمی دهد، بدون توجه به نفع 
ش��خصی و با توجه به حق جمع��ی، بدون منیت 
و ب��دون خودخواهی. اگرچه ای��ن همه، آنقدر که 
براحتی نوش��ته می ش��ود، در عمل سخت است و 
مجاه��دت می طلبد اما ناممکن نیس��ت. نباید با 
انگاره ای وارد فضای سیاست شد که احساس کرد 
می شود با یک کلید همه قفل ها را گشود؛ اشتباهی 
که رئیس دولت مس��تقر مرتکب شد و نتیجه اش 
ش��د این همه نارضایتی. باید کلید مشخص برای 
قفل های مشخص داشت. به قول استادی، برخی 
کلیدی دارند که به همه قفل ها می خورد اما هیچ 
قفلی را باز نمی کند. بهشتی اینگونه نبود. بهشتی 
کلید مش��خص برای قفل های مش��خص داشت. 

وقتی امام گفت بهش��تی یک ملت بود، منظورش 
ی��ک نفر بود که در کنار همه نهادهای رس��می و 
با وجود میلیون ها بودجه که ش��اید کاری نکنند، 
به تنهایی کار یک ملت را می کرد و بن بس��ت ها را 
می شکست. نهادسازی می کرد. تفکر محافظه کارانه 
ب��رای تداوم وضع موجود نداش��ت و م��دام دنبال 
تحول بود. اصولگرا بود اما مصلح! از آن جهت نگفتم 
اصلاح طلب که صرفا مطالبه اصلاح نمی کرد، بلکه 
اصلاح را به بار می نش��اند و هنوز هم اگر قرار باشد 
تفکری به داد »تغییر« برسد، تفکر بهشتی است. 
تعبیرات بهشتی هنوز باید سرلوحه کار آنهایی قرار 
بگیرد که به دنبال تغییر ند. برای تغییر باید کلید 
مشخص داشت و دانش تغییر، جرات تغییر، قدرت 

تغییر و مهم تر از همه »تقوای تغییر«! 

ادامه از صفحه اول
... رب��ط وثیق��ی با جناب 
نعمت زاده دارد و این یعنی اگرچه در ش��مار بسیار 
زیاد این ش��رکت ها ش��اید دیگر نامی از نعمت زاده 
نباش��د ولی منافع او به طور حتم در این شرکت ها 
به واس��طه حضور شرکت توسعه تجارت نعمت به 
قوت خود باقی اس��ت و این یعنی صورت مساله با 

یک تغییر جزئی همانی است که بود.
اگ��ر به دنبال اطناب بحث نباش��یم و بگوییم 
آوردن نام این ش��رکت ها و سهامداران ش��ان برای 
مس��جل کردن ذی نفع بودن جن��اب نعمت زاده 
در بخش عظیم��ی از صنایع و زمینه های تجاری 
بوده اس��ت، می ماند این نکته که پس چرا ایشان 
هنوز وزیر صنعت، معدن و تجارت هس��تند و چرا 
توسط دولت کنار گذاشته نمی شوند تا با فراغ بال 
به مدیریت شبکه گسترده و تودرتوی شرکت ها و 

منافع اقتصادی خود بپردازند؟ 
راز این حضور س��نگین و نش��انه های چرایی 
آن را در عملک��رد خ��ود جن��اب نعم��ت زاده در 
انتصاب های ش��ان می توان جس��ت. ما فقط یک 
مثال می زنیم؛ جناب خس��روتاج ک��ه هم اکنون 

معاون گرانقدر جناب نعمت زاده در وزارت صنعت 
و همچنین رئیس کل س��ازمان توسعه تجارت و 
همچنین قائم مقام وزیر در امور تجارت اس��ت، از 
س��هامداران و رؤسای سابق هیات مدیره تعدادی 
از همان شرکت های اقماری توسعه تجارت نعمت 
ب��وده و این یعنی به نوعی ش��ریک و همکار و از 
اعضای اصلی تیم اقتصادی-تجاری نعمت زاده بوده 
است. این مثال یعنی اینکه یک نظام بسته از روابط 
و منافعی که توسط این افراد شکل گرفته و دارای 
قدرت سیاسی و اقتصادی زیادی نیز هست، بشدت 
در همه عرصه های اقتصاد و سیاست کشور ریشه 
دوانده و این به عبارت دیگر یعنی وجود یک شبکه 
پیچیده از افراد و موقعیت ها و مناصبی که براساس 
قواعدی غی��ر از آن اصول عقلای��ی حکومتداری 
که به یکی از آنها در ابتدای بحث اش��اره کردیم، 
مدیریت می ش��ود. یک جمع بسیار گردن کلفت، 
ثروتمند و این روزها قدرتمند. هر عقل س��لیمی 
می داند نباید ذی نفع، توأمان تصمیم گیرنده هم 
باشد و صد البته هر عقل سلیمی نیز می تواند بر 
این ادعا صحه بگذارد که فردی که تقریبا بیشتر 
عمر خود را در سمت های کلان مدیریتی مصروف 

کرده اس��ت، چگون��ه می تواند ج��زو مالکان این 
تعداد قابل توجه از ش��رکت های بزرگ اقتصادی 
و تولی��دی باش��د! اگرچ��ه طرف��داران دولت در 
این باره مدعی اند توانمندی خارق العاده مدیریتی 
جناب نعمت زاده و خدمات بیشمارش در صنعت 
پتروشیمی کشور باعث شده تعداد زیادی شرکت  
برای بهره از این دانش بیکران مدیریتی، نامبرده را 
به عضویت هیات مدیره های خود درآورند و با وزیر 
شدن ایشان از همه این سمت ها استعفا کرده اند 
ولی باید گفت مساله بیش از سهامداری افتخاری 
و این مس��ائل اس��ت و حضور قدرتمند شرکت 
توسعه تجارت نعمت در هیات مدیره بسیاری از 
این شرکت ها نافی این استدلالات نان آلود اصحاب 

رسانه دولتی است.
ب��ه هر حال به نظر نمی رس��د در دولت عزمی 
برای حل وفصل این حجم گس��ترده از ش��بهات 
مربوط به این موضوع وجود داشته باشد. هر چند 
چندی��ن بار آن هم در رس��انه ملی به این ابرمدیر 
از طرف وابس��تگان به دولت تشر زده شده و حتی 
دعوت اکید به س��کوت صورت گرفته شده است؛ 

فقط سکوت!

یادداشت امروز

روزنه

تقوای تغییر

وقتی »تصمیم گیرنده« و »ذی نفع« یکی باشد!

همایش حمل ونقل شهرستان شهریار برگزار شدظرفیت تأمین آب روستاهای استان گلستان افزایش می یابد
معاون مهندسی و توسعه شرکت آب و فاضلاب 
روستایی استان گلستان از عملیات حفاری، تجهیز 
و لوله گ��ذاری 17 حلقه چاه در شهرس��تان های 
آق قلا )مجتمع پیرواش، آشوربای، شصت کلاته(، 
بندرترکم��ن )مجتمع ترکمن(، رامیان )ش��هید 
رجای��ی(، علی آباد کت��ول )مجتم��ع امیرآباد و 
کت��ول(، کلاله )مجتمع زاو(، گنب��دکاووس )نوار 
مرز( و گرگان )مجتمع پیرواش، قرق و روس��تای 
باغ گلبن( خبر داد. به گ��زارش روابط عمومی و 

آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب روستایی 
استان گلستان، بهزاد هرمزی، معاون مهندسی و 
توسعه شرکت گفت: این عملیات با هدف تأمین 
و بهبود آب مجتمع های آبرسانی روستایی انجام 
شده و با حفر این چاه ها در روستاهای استان آب 
استحصالی  231 لیتر بر ثانیه افزایش می یابد. وی 
هزینه عملیات اجرایی برای حفر این چاه ها را 5۴ 
میلیارد ریال برش��مرد که از محل اعتبارات ملی 

پرداخت می شود. 

فرمان��دار شهرس��تان ش��هریار گف��ت: م��ردم 
تضمین کننده پایه های نظام سیاسی کشور هستند و 
همه تلاش مسؤولان و خدمتگزاران باید به رسیدگی 
به امور م��ردم معطوف ش��ود. همایش حمل ونقل 
شهرستان شهریار با حضور و سخنرانی دکتر ناجی، 
فرماندار شهرس��تان ش��هریار برگزار شد. بنا بر این 
گزارش، در این همایش که در فرهنگس��رای الغدیر 
با حضور مدیران حوزه حمل ونقل شهری شهرستان 
ش��هریار و مسؤولان شهر اندیشه برگزار شد، سعید 

ناجی گفت: م��ردم تضمین کنن��ده پایه های نظام 
سیاس��ی کشور هس��تند و همه تلاش مسؤولان و 
خدمتگزاران باید به رسیدگی به امور مردم معطوف 
ش��ود و اگر غیر این باش��د در حقیقت وقت خود را 
به بطالت گذرانده ایم و سریعا باید خداحافظی کنیم. 
وی گفت: بر اساس بازدیدهای میدانی از سطح شهر، 
متاسفانه مشکلاتی که با کمترین هزینه و وقت قابل 
ترمیم و اصلاح اس��ت نادیده گرفته شده و مردم هر 

روز با آن درگیر هستند. 

@vatanemrooz

در شبکه های اجتماعی


